
Protokół Nr XXX/09
z obrad XXX zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz

w dniu 14 września 2009 r.

Przewodnicząca rady Gminy Przywidz – Pani Krystyna Podgórska otworzyła obrady XXX 
zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz, stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność 
obrad.
Wszyscy radni byli obecni.
Sesję rozpoczęto o godzinie 16-tej, a zakończono o godz. 1745  w Gminnym Ośrodku Kultury w 
Przywidzu.
Przewodnicząca Rady Gminy  - przedstawiła porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Sprawy regulaminowe:

a) zatwierdzenie porządku obrad.
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy Przywidz.

3. Informacja Wójta Gminy Przywidz z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym.

4. Interpelacje radnych,
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Przywidz na 2009r.
6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Przywidz za I półrocze 2009 roku.
7. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz
8. Wnioski i oświadczenia radnych.
9. Zakończenie obrad.

Zapytała czy są uwagi do w/w porządku obrad?
Uwag nie zgłoszono.
Przy 11 głosach „za”, porządek obrad radni przyjęli.

ad.2b P. Krystyna Podgórska -  nikt z Państwa nie wniósł uwag, a zatem uważam, że protokół z 
ostatniej sesji R.G. Został przyjęty bez uwag. 
 Na obrady przybyli radni:
– Zdzisław Gackowski
– Małgorzata Dębska
– Marian Sikora
– Andrzej Żabiński

ad.3. Wójt Gminy -  przedstawiła informację z działalności i realizacji uchwał w okresie 
międzysesyjnym, ( w zał.) 
Poprosiła jeszcze o chwilę uwagi:
Chciałam podziękować mieszkańcom sołectwa Jodłowno za przygotowanie najładniejszej 
kompozycji dożynkowej i na ręce p. sołtys Czesławy Oleś złożyć podziękowanie i wręczyć tą oto 
statuetkę.
Składam również gorące podziękowanie naszym dzieciom ze szkół podstawowych w Trzepowie, 
Pomlewie i Przywidzu za czynny udział w naszym Święcie Plonów. Dyplomy otrzymają 
dyrektorzy.
Mam jeszcze dyplomy za zajęcie II i III miejsca w konkursie Sołtys Roku 2009 Gminy Przywidz, 
które otrzymują p. Czesława Oleś i Lidia Demps.
Deszczowa pogoda w dniu naszego Święta Plonów  w Suchej Hucie uniemożliwiła rozdanie nagród 
za udział w konkursie Najpiękniejsza posesja Gminy Przywidz  2009, czynię to dzisiaj i tak:

I miejsce zajął p. Lech Chodkowski z Marszewskiej Góry
II miejsce   p. Aneta Damaszk z Jodłowna
III miejsce  p. Lidia Demps z Ząbrska Górnego



Wyróżnienia otrzymali:
E. Kramer
K.  Pellowska 
K. Miazga
 W dniu 13 września br.  na Dożynkach w Trąbkach Wielkich zostały ogłoszone wyniki konkursu 
Sołtys Powiatu Gdańskiego 2009.
Miło mi poinformować Państwa, że konkurs wygrała sołtys sołectwa Sucha Huta z Gminy 
Przywidz p. Stanisława Holza.
Wręczenie nagród odbędzie się w późniejszym terminie, o którym zostanę poinformowana przez 
Starostę. 

ad.4. Interpelacje radnych
Głos zabrał radny Andrzej Przybycień 

Szanowni Państwo!

Dziękuję za zwołanie sesji rady gminy w tym przed referendalnym tygodniu.  Dzięki decyzji, nie 
prowadzącej kampanii referendalnej, pani Przewodniczącej mam okazję zwrócenia się do ogółu 
radnych.

Jestem tutaj jako przedstawiciel ponad 1300-u osób, które podpisały się pod wnioskiem o 
przeprowadzenie referendum. Reprezentuje komitet referendalny  z którym codziennie 
współpracuje kilkadziesiąt osób. Jestem po kolejnym spotkaniu z wolontariuszami, którzy docierają 
z prawdą i wiedzą o stanie gminy do niemalże każdego mieszkania i domu. Nie powiem państwu 
jak wygląda odbiór społeczny naszego przesłania, ale proszę mi wierzyć – mam powody do sporego 
zadowolenia. Już dzisiaj wiem, że przytłaczająca część mieszkańców gminy podziela zdanie 
wyrażone przez komitet, któremu mam zaszczyt przewodniczyć. 

Pani Wójt i Szanowni radni – w ostatnim czasie zrobiliście bardzo wiele dla gminy. Swoim 
szkodliwym działaniem wyzwoliliście ogromny potencjał społeczny – obudziliście nawet 
najbardziej obojętnych. Już za kilka dni mieszkańcy serdecznie  Wam za tą pracę podziękują. W 
swej pysze zapomnieliście, że wasza praca powinna  być pokorną służbą wobec społeczeństwa. 
Nikt z Was nie reagował na społecznie szkodliwe projekty. Nie reagowaliście  na głosy 
mieszkańców. I za to mieszkańcy wystawią Wam rachunek 20 września. 

Na kłamstwie i pogardzie dla ludzi nie da się budować władzy publicznej. Dzisiaj całe 
społeczeństwo gminy wie jak wygląda rzeczywistość – jaki jest stan inwestycji, jakie są warunki w 
szkole, co robi się w kwestii bezpieczeństwa. 

I na nic się zdadzą zaklęcia spłycające komitet do małej grupki wiecznie niezadowolonych ludzi. 
Albo sugerowanie, że mieszkańcy  będą tylko wtedy mądrzy jeśli na referendum nie przyjdą. 
Ludzie nie pozwolą się ignorować i obrażać. Demonstracja pogardy dla obywateli w poczytnym 
dzienniku to więcej niż kilka biuletynów referendalnych wydawanych przez komitet.

Zapewniam was wszystkich, że po referendum może być tylko lepiej. Nie ma dobrych inwestycji, 
które to referendum przerwie. Bo to nie Wójt i Rada je prowadzą – chyba, że ich kontynuacja 
związana jest z jakimś niejasnymi układami?. Naturalnie to co społecznie szkodliwe zostanie 
zatrzymane, bo komitet referendalny będzie ściśle współpracował w dziele naprawy Przywidza z 
rządowym komisarzem.

I na koniec ostatnie. Dzisiaj jest ze mną praktycznie cały komitet wyborczy obecnej Wójt.  
Z ogromnym zaangażowaniem  współpracuje ze mną wiele osób. I mówimy uczciwie – wydając 



biuletyny prowadzimy kampanię. Nie zamawiamy za społeczne pieniądze artykułów w żałosnych 
brukowcach. Mamy odwagę powiedzieć o co nam chodzi. I to nas odróżnia od naszych 
przeciwników.
Wydając ostatni biuletyn gminny zawierający mocno podkoloryzowaną wersję rzeczywistości – 
pokazaliście, że nie wiecie jakie są oczekiwania i nastroje społeczne. Namawiając ludzi do nie 
uczestniczenia w referendum pokazaliście jak bardzo się boicie. Jeszcze możecie to zmienić – 
przyjdźcie na referendum. 
Rozległy się oklaski.

Następnie głos zabrał radny Piotr Huniewicz

Dożynki, to święto zakończenia pracy przy zbiorach rolnych. Jako rolnik cenię sobie to wydarzenie, 
by wspólnie świętować zbieranie plonów ciężkiej pracy. Jest to tradycyjne święto wszystkich 
mieszkańców.
Ale w naszej Gminie zamiast radosnego wydarzenia jakim powinny być gminne dożynki, mieliśmy 
kolejny festyn, który był niepotrzebny dla rolników, no chyba że dla władz Gminy.

W Suchej Hucie nie było Starostów Dożynek, którzy to zawsze niosą wieniec dożynkowy. Nie było 
uroczystego przekazania Chleba  dla Wójta Gminy jako gospodarza. W uroczystości tej było bardzo 
mało rolników ( nie wiem czemu, większość to nie wiedziała. Niektórzy dostali imienne 
zaproszenia i nie wiedzieli – czy tylko sami maja przyjść. Z zazdrością można patrzeć na inne 
Gminy, gdzie dożynki przybierają właściwą temu świętu formę ceremonii, gdzie idą okazałe 
procesje z wieńcami dożynkowymi.
Konkursy i wspólna zabawa łączą wszystkich mieszkańców. Jak wyglądają dożynki można śledzić 
nawet w prasie.
Fiasko gminnych dożynek to kolejny dowód na brak organizacji w Gminie, ale też istotna 
przesłanka, mówiąca o atmosferze jaka tutaj panuje. Rolnicy wzięli by udział w uroczystościach 
gminnych, ale nikt z nimi nie uzgadniał terminu i trudno było zorientować się, kiedy one będą. O 
miejscu i terminie informował jedynie plakat na płocie.
Rozmawiając z mieszkańcami, to mówili,  że impreza zorganizowana była z myślą o promocji 
władz Gminy, niż o rolnikach, którzy powinni być głównymi uczestnikami dożynek.
Nie chcę przedłużać, pragnę tylko wyrazić moje ubolewanie nad zaistniałą sytuacją i po raz kolejny 
zastanowić się - dlaczego  w naszej Gminie dochodzi do takich wydarzeń. Dlaczego nie mamy 
ochoty wspólnie się bawić i świętować. 
Rozległy się oklaski.
Wójt Gminy -  w uzupełnieniu p. Huniewicza wypowiedzi dodała, iż  wysłano informację o 
dożynkach do 73 osób. Zaproszono nie tylko rolników, ale  hodowców, ogrodników, sadowników, 
ci co byli ujęci w naszym rejestrze osób prowadzących działalność gospodarczą związaną z 
rolnictwem. 
Uroczystości kościelne odbyły się. Dlaczego Pana sołectwo nie wzięło udziału w dożynkach 
gminnych?
Przewodnicząca Rady Gminy -  przypomniała, iż sołtys p. Stanisława Holza na ostatniej sesji Rady 
zapraszała na dożynki gminne.

ad.5. P. Maria Piotrowiak – Skarbnik Gminy -  przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie Gminy Przywidz na 2009 rok. Przedstawiła uzasadnienie do dokonywanych zmian w 
planie dochodów i wydatków. ( w zał.)
Przewodnicząca Rady Gminy -   otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.
Dyskusji nie podjęto.
Przystąpiono do głosowania
za-12
przeciw-1



wstrzymujące – 2
Pani Krystyna Podgórska -  stwierdzam, że Rada Gminy Przywidz przyjęła w/w uchwałę. ( w zał. 
uchwała Nr XXX/268/09).

ad.6. Informację z przebiegu  wykonania budżetu Gminy Przywidz za I półrocze 2009. - 
przedstawiła p. Maria Piotrowiak. Dodała,iż na komisji szczegółowo omawiano realizacje budżetu 
za i półrocze 2009. 
Pytań radni nie wnieśli.

ad.7. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
Pan Wiesław Spisak – sołtys sołectwa Stara Huta –  w związku z odpowiedzią jaką otrzymałem od 
p. Podgórskiej w sprawie drogi, odpowiedź mnie nie satysfakcjonuje, a to dlatego, że wg 
Przewodniczącej wszystko jest w porządku zgodnie z dokumentacją. Jak droga wygląda można 
zobaczyć, dzięki uprzejmości p. Borkowskiego jak się jeździ. Życzę sobie, aby komisja rewizyjna 
sprawdziła w terenie zasadność mojej sprawy, bo papiery są cierpliwe.
Drugie pytanie było – co dalej ze świetlicą? Na spotkaniu na komisji p. Podgórska powiedziała, że z 
pełną życzliwością jest za tym, aby powstała świetlica wiejska. Mieszkańcy dostali zapewnienie, że 
będzie świetlica, ale dla niektórych nic to nie znaczy. 
W ostatnim biuletynie nic się nie mówi, że droga Klonowo Górne – Stara Huta jest wystawiona do 
przetargu. W budżecie są środki zabezpieczone na tę drogę, rok się kończy a realizacji nie widać. 
Na spotkaniach sołeckich podnoszono sprawę katalogowania dróg. Czy jest katalog, na podstawie, 
którego są kryteria przejezdności, ważności, które drogi będą remontowane w pierwszej kolejności. 
Była mowa również, że na 1 – 3 dni  będzie przysyłany sprzęt na drogi, sołtys i rada sołecka, aby 
mogła dysponować tym sprzętem. 
Od 2007 roku jest mowa o zbiorniku na wody popłuczne.  Jest cisza. Odpowiedzi otrzymuje na 
piśmie, ale realizacji nie widać. Proponuje ze zbiornika na wody popłuczne wykonać zbiornik 
p.poż. 
Jest pytanie do Pani pełniącej obowiązki wójta – swego czasu mieszkańcy Klonowa Górnego 
występowali o połączenie tej miejscowości z sołectwem Stara Huta. Pani nam odpowiedziała, że to 
jest niemożliwe, bo Warszawa  itd. W Statucie sołectwa jest artykuł, który mówi, że Rada Gminy 
jest władna łączyć, dzielić, rozwiązywać sołectwo. Może udało by się zrobić coś w tej sprawie, 
gdyż związki międzyludzkie tych miejscowości są bardzo bliskie. 
Następne pytanie – gdzie się podziały środki ze sprzedaży zlewni w Klonowie Górnym? Podobno 
część środków miało otrzymać sołectwo na świetlicę, 
Pytanie do komisji rewizyjnej – czy komisja rewizyjna próbowała szukać właściwego rozwiązania 
dot. ślizgawki wodnej. Można taką zjeżdżalnię sprawdzić, za 400 tys. zł można mieć nową 
zjeżdżalnię. 
Wójt Gminy -  jeśli chodzi o drogę w starej Hucie, to  złożono wniosek do Urzędu 
Marszałkowskiego. Zmieniły się przepisy  w sprawie wydawania środków na drogi gruntów 
rolnych. Pierwszą informację otrzymaliśmy  w sprawie drogi na Katarynki. Natomiast pozostałe 
drogi gruntów rolnych, o których wspominałam na spotkaniu z sołtysami, ale pan nie uczęszcza, są 
na liście rezerwowej. Na dzień dzisiejszy gmina nie może realizować zadanie IV etapu , nie mając 
podpisanego porozumienia z Urzędem Marszałkowskim. Mamy informację wstępną, że będą 
środki. 
Pan W. Spisak -  a gdzie są środki na naszą drogę z 2007 roku. ?
Wójt Gminy -   jeśli były pieniądze z gruntów rolnych to ich wydatkowanie było skrupulatnie 
sprawdzane przez Urząd Marszałkowski. Jeśli chodzi o drogi III etapu były pewne niedociągnięcia 
i w ramach usług gwarancyjnych zostaną usunięte.
Przewodnicząca Rady Gminy -   gdzie są środki ze sprzedaży zlewni, może odpowie nam Pani 
Skarbnik.
Pani Maria Piotrowiak – Skarbnik Gminy -   proszę Państwa, dochody ze sprzedaży majątku są 
wykazywane w dziale 700. Jest informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2009r. i tam 



możemy zobaczyć jakie jest wykonanie ze sprzedaży majątku gminnego.  Na ten rok zaplanowano 
29 tys. zł i zostało to wykonane. Natomiast sprzedaż nieruchomości w Klonowie – przetarg został 
rozstrzygnięty w grudniu ubr.  Wadium zostało wpłacone w grudniu ubr. i włączono je na poczet 
dochodów z 2008 r. Część środków wpłynęło w tym roku i są one w łącznej kwocie wszystkich 
dochodów. Nie ma możliwości wydzielenia środków z przeznaczeniem na Pana zadanie. Jeśli by 
miało to być, to powinno być ujęte w załączniku zadań inwestycyjnych.  W dochodach 
majątkowych mamy wpływy ze sprzedaży składników majątkowych  - 1.097 tys. zł , wykonano 
190770 zł  i tu są pieniądze. Mamy 1 rachunek bankowy .
Pan Halman  - mieszkaniec Jodłowna – ulica Lipowa w Jodłownie. Nie czyszczony jest rów koło 
drogi już od kilku lat. Woda płynie środkiem jezdni. Kamienie się podmywają . Z Urzędu Gminy 
pracownicy naprawiają tą drogę i nie robią tego po ludzku. Zostawiają kamienie na poboczu albo 
pod płoty rzucają. Ktoś powinien ich pracę sprawdzić. Gdy przyjdzie się do Urzędu Gminy ze 
sprawą, to pracownicy mówią, niech Pan napisze, a powinno się tylko raz napisać i sprawa powinna 
być załatwiona. 
Wójt Gminy -  jutro dokonamy wizji lokalnej . Temat zgłoszono do Zarządu Dróg Wojewódzkich, 
gdyż wjazd wykonano od drogi wojewódzkiej nieprawidłowo. Dyrektor Dróg Wojewódzkich 
zapewnił, że gdy będzie realizowany II etap to wjazd na ul. Lipową będzie uporządkowany . 
Pani J. Sliżewska – mieszkanka Przywidza -  zgłosiła pytanie odnośnie ulicy Uhlenberga. Pani 
Przewodnicząca mieszka przy tej ulicy i orientuje się w jakim jest ona stanie, kiedy była ulewa i 
piach spływał z góry. Pracownicy Urzędu Gminy posprzątali połowę jezdni od p. Podgórskiej  a 
druga część nie sprzątnęli. Powiedzieli, że tego sprzątać nie będą . Czy mam wziąć firmę, aby resztę 
sprzątnęła na koszt gminy? Droga jest gminna. Niejednokrotnie Państwo tam jedziecie, idziecie i to 
Wam nie przeszkadza? 
Pan Kalinowski -   odnośnie ul. Lipowej – jeśli Gmina wydaje zezwolenia na przyłącza wody, to 
warunki technicznie również  i ktoś to powinien odebrać. Każdy robi jak chce, nikt nie sprawdza, 
powstają wyboje, koleiny. Nikogo nic nie obchodzi. Ile razy umawiałem się w gminie z zastępcą 
wójta, to dla mnie czasu nie miał. 
Pan Janusz Borkowski – mieszkaniec Przywidza-  poruszył temat bezpieczeństwa.  Chodnik wzdłuż 
drogi wojewódzkiej w Przywidzu jest podmywany. Nadal ta sprawa jest niezałatwiona. Aż stanie 
się nieszczęście. 
Następną sprawą zgłaszaną na sesjach jest sprawa spowolnienia ruchu na drodze wojewódzkiej. 
Wójt Gminy -  jeśli chodzi o chodnik przy drodze wojewódzkiej – parokrotnie interweniowaliśmy 
do Zarządu Dróg Wojewódzkich, chodnik naprawiono tak jak naprawiono. Zdajemy sobie sprawę, 
że za jakiś czas po ulewach sytuacja może się powtórzyć. Według zapewnień dyrektora Zarządu 
Dróg, chodnik w przyszłym roku ma być wzmocniony w tej części gdzie najbardziej jest 
podmywany.
Pan J. Borkowski -  dlaczego Urząd nic nie zrobił w tym zakresie kiedy chodnik był oddawany do 
użytku? Każdy wie, że piasek spłynie z nasypu.
Wójt Gminy -  inwestycję realizował Zarząd Wojewódzki Dróg  i ogłaszali przetarg oraz 
dokonywali odbioru. 
P. Anna Gąsiorowska – mieszkaniec Klonowo Dolnego -  czy boisko w Klonowie Dolnym wg Pani 
Wójt jest już zakończone. Chlubi się Pani tym, że ma Pani mistrzów gminnych, czy powiatu. To są 
zawodnicy z sołectwa Michalin.  Już niedługo powstanie nowa dyscyplina sportowa „chaszczowa 
piłka”. Druga sprawa – uszczęśliwiliście nas Państwo zmianą obwodów . Dzieci tak jak chcieliście 
trafiły tam, gdzie my nie chcieliśmy.  Czy państwo zdają sobie sprawę w jakich warunkach uczą się 
dzieci?. Podała przykład: w Trzepowie 23 osobowa klasa uczy się na stołówce. Nie ma dla nich 
miejsca. Muszą codziennie czekać na autobus szkolny 1 godzinę po lekcjach na świetlicy. Miało 
być tak dobrze, wspaniale. Wobec tego pytała – dlaczego dzieci po skończonych lekcjach normalnie 
nie mogą wrócić do domu, bo Wam nie opłaca się puścić tego autobusu. No więc, gdzie tu jest 
lepiej dla dzieci, bo Pani to ciągle podkreśla „dla dobra dzieci”. 5 godzin w tygodniu są dzieci na 
świetlicy, uczą się na stołówce. Nie mają  wydzielonej części zabawowej, tak jak to powinno być w 
nauczaniu początkowym. Proszę mi powiedzieć, gdzie tutaj jest dobro dziecka. ?



Wójt Gminy -  30 tys. zł Gmina wydała w ubr. na remont boiska w Klonowie Dolnym. Mieszkańcy 
zadeklarowali się, że przy wsparciu pieniędzy z funduszu sołeckiego będą to boisko kosić. Boisko 
nie było koszone przez cały rok. 
Jeśli chodzi o klasę 23, o której Pani wspomina, jeszcze przed zmianą obwodów, zajęcia odbywały 
się również w stołówce. Żałuję, że nie ma tutaj p. dyrektor szkoły, która udzieliła by więcej 
informacji. Na dzień dzisiejszy p. dyrektor nie przedstawiła tych problemów, o których Pani mówi. 
Pan Budzikowski – mieszkaniec Trzepowa -   poruszył sprawę „dla dobra dziecka”.  Rzeczywiście 
p. Wójt dla dobra dziecka  zrobiła drogę w górnej części Trzepowa  dla własnego dziecka. 
Natomiast pozostałe drogi są dziurawe, nieprzejezdne. Firma ABC odmawia  odbioru śmieci, z 
powodu braku przejezdności dróg. Natomiast dla dobra dziecka p. Wójt  pięknie utwardziła drogę. 
P. Samaruk – mieszkaniec  Jodłowna -   wypowiedział się w sprawie oddziału przedszkolnego w 
gminie. Dziecko 5-letnie, aby wyjść do ubikacji musi pokonać 2 piętra w dół. Mój syn chodzi do 
Gimnazjum i 50% uczniów stoi i 50% uczniów siedzi w klasie. To tak ma wyglądać dobro dziecka. 
Tak uchwalono zmiany obwodów. W szkole na ul. Uhlenberga dzieci jedzą śniadanie na 
korytarzach. To jest dla dobra dziecka? 
P. J. Sliżewska -    dzieci niejednokrotnie muszą długo czekać na świetlicy na lekcje lub na odwóz.
Wójt Gminy -  są przyznane godziny dla świetlic i dzieci mogą z nich korzystać. 
P. Sliżewska -  p. Wójt doskonale wie, że świetlica – sala nr 4 jest zajęta, bo uczą się dzieci, to gdzie 
maja się podziać dzieci ze świetlicy? Co robią dzieci po zajęciach- biegają po Przywidzu. 
Przewodnicząca Rady Gminy -  dodała, że organizacja w szkole to kompetencja  dyrektora. 
Kilka osób mówiło jednocześnie. 
Wójt Gminy -  przedszkole będzie funkcjonowało na parterze, więc dzieci nie będą schodziły 
2 piętra, tylko 1 piętro.
P. Kotyńska -  czy klasa 34 osobowa zmieści się w klasie tam gdzie było przedszkole?
Pani Przewodnicząca była świadkiem incydentu, gdzie Pani Czekała na nauczyciela, który 
jednocześnie miał lekcje w podstawówce i gimnazjum. Pani łaskawie zadzwoniła do dyrekcji i 
przysłano w zastępstwie nauczyciela. 
Przewodnicząca Rady Gminy -  nie łaskawie i nic takiego się nie stało, a uprzejmie podziękuję tutaj 
rodzicom obecnym. Dziecko do 10 roku życia powinno być prowadzony do szkoły przez rodzica 
lub opiekuna. Taka sytuacja się zdarzyła, choć istotnie nie powinna. Stało się to tylko raz jeden 
jedyny. Natomiast nikt z rodziców nie pokwapił się, żeby pomóc zdjąć dzieci z wysokich drabinek.
Pani Anna Gąsiorowska -  czy funkcjonuje przedszkole dla dzieci 3 -letnich? 
Wójt Gminy -  ze względu na brak pomieszczeń, przedszkole dla dzieci 3- letnich nie funkcjonuje. 
Natomiast w przyszłym roku jest szansa, że będzie.
P. A. Gąsiorowska -  od ilu lat mogą chodzić do przedszkola w gminie Przywidz?
Wójt Gminy -  w Przywidzu powstanie prywatne przedszkole i tam dzieci mogą uczęszczać. 
Pani dyrektor dzieci przyjmowała, bo nie byłam w tej komisji. Pierwszeństwo miały dzieci 5 letnie i 
4-letnie. 
P.A. Gąsiorowska -  jak to jest, że dwoje dzieci 3-letnich mimo wszystko uczęszcza do przedszkola. 
Pozostali rodzice otrzymali, że ich dzieci nie będą przyjęte. Natomiast wiem, że p. Strojeckiego 
dziecko chodzi do przedszkola na ul. Uhlenberga  jak również bodajże wnuczka p. Herbasz.  Jak to 
jest?
Wójt Gminy -  z tym pytaniem proszę zwrócić się do p. dyrektor.
Rozległy się oklaski. 
Rodzic -  czy jest zaplanowany przychów w budżecie ze sprzedaży budynku na ul. Cisowej.
Wójt Gminy -   nie została jeszcze podjęta uchwała o sprzedaży tej nieruchomości. Obiekt został 
zamknięty i wyłączony na cele wychowawcze. 
P. Samaruk -  odnośnie szkoły na ul. Cisowej – p. wójt powiedziała , że straż pożarna  kazała 
zamknąć budynek . Z protokołu kontroli wynika, że straż pożarna zaleciła wymianę  wykładzin. 
Nie zaleciła zamykania szkoły na ulicy Cisowej, co Pani oczywiście skłamała na komisji i sesji, nie 
ujawniając treści protokołu kontroli  Dodał, iż szykuje się jeszcze jedna zmiana, po 20.09.br. dzieci 
przywidzkie będą uczyły się do godziny 18-tej . To też jest ukrywane. Dlaczego? Czy takie jest 



zajęcie stanowiska p. dyrektor?
Wójt Gminy -   jeśli będę wiedziała coś więcej na temat zmianowości , to na pewno to Państwu 
przekażę. Natomiast jeśli chodzi o decyzję Straży Pożarnej, to nie mam nic do ukrycia. Państwo 
również  dostali taką informacje i Straż nie ma takiej możliwości, aby zamknąć obiekt. Wydaje nam 
tylko zalecenia i jak Pan się z nimi zapoznał, to nie chodzi tylko o wykładziny, ale są tam czynniki 
zagrażające bezpieczeństwu dzieciom. Mieliśmy ekspertyzy. Gmina nie jest w stanie wykonać 
zaleceń do końca roku, w związku z tym obiekt zamknięto.
P. J. Borkowski -  jeśli obiekt na ul. Cisowej zagraża bezpieczeństwu dla dzieci, to szkoła na ul. 
Uhlenberga powinna być zamknięta kilka lat temu. Ma o wiele gorsze warunki.
Kilka osób mówiło jednocześnie.
P. Samaruk -  p. wójt zleciła ekspertyzę techniczną obiektu na ul. Cisowej. Czy zleciła Pani 
ekspertyzy obiektu na ul. Uhlenberga? 
Pan Jerzy Swis – Zastępca Wójta -   mówimy o obiekcie przy ul. Cisowej i myślę, że p. Borkowski 
powinien się orientować, że budynek, który ma powyżej 15 m jest zaliczany do budynków średnich. 
Zupełnie inne przepisy stosuje się do budynku zaliczanego do tej kategorii niż na Uhlenberga, gdzie 
jest tylko 1 piętro. Inne przepisy obowiązują w budynkach, gdzie znajdowało się przedszkole. Mija 
się Pan z prawdą, jeśli chodzi o wykładzinę. Budynek na Uhlenberga te przepisy, które powinien 
spełniać w zakresie bezpieczeństwa sanitarnego i p.poż. spełnia. Będzie zgoda na utrzymanie 
dotychczasowej funkcji. Dalsze sprawy p. Wójt przedstawi radnym. 
P. Anna Gąsiorowska -   czy p. Wójt wie, że pracownik Urzędu Gminy w dni wolne od pracy jeździ 
służbowym samochodem. Czy jeździ za swoje pieniądze, czy za pieniądze podatników. 
P.J. Borkowski – Zamyka się budynek na ul. Cisowej ze względu na to, że klatka schodowa nie 
spełnia wymagań przeciwpożarowych.  Na ulicy Uhlenberga klatka schodowa jest palna, a na 
Cisowej niepalna.
P. Barbara Talaśka – mieszkaniec Przywidza -   zapewnia p. Zastępca, że budynek na ul. Uhlenberga 
spełnia wymogi, to dlaczego dzieci z przedszkola już mają być przeniesione na dół. ?
Zastępca wójta -   właśnie przenosimy na dół, aby spełnić warunki.
P. B. Talaśka -    p. wójt, oświatę doprowadziliście do dna. Myśmy tutaj przychodzili i Wam mówili. 
Nigdy nie reagowaliście.  Przypomniała rotę ślubowania: „Wierny Konstytucji i prawu 
Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i 
uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców” 
Oklaski
Pani B. Talaśka kontynuowała dalej mówiąc, iż jak do tej pory z Waszej strony żadnej pomocy nie 
mamy. Czy zauważyliście na jakiejkolwiek sesji, że w głosowaniu byliście „przeciw”, tylko 
pojedyncze osoby są przeciw. To stało się normą. W ogóle nas nie słuchacie. Ostatnie zdanie 
powinno brzmieć „dobro p.wójt  i jej poczynań”.
Rozległy się oklaski.
Przewodnicząca Rady Gminy -  wypowiedź godna pedagoga.
P. M. Borkowska -  najpierw łączy się 2 klasy na piętrze na ul Uhlenberga, aby było przedszkole. 
Teraz mówicie, że będą u góry klasy od 1-3. To Wy nie wiecie co chcecie? 
P. Maria Ścibek -  wypowiedziała się w sprawie stawki opłaty adiacenckiej. Jeden z mieszkańców 
Pomlewa pyta się o stawki opłaty adiacenckiej. Podziękowała p. wójt za stworzenie planów 
zagospodarowania przestrzennego. Działa zgodnie z ustawą, z tym, że ta ustawa, która mówi o 30% 
opłaty adiacenckiej  jest od 0 – 30%. To nie p. wójt uchwały podejmowała, tylko szanowni radni, do 
których kilkakrotnie już się zgłaszała. Każdą uchwałę rada może zmienić. Dla dobra mieszkańców 
nie powinniście z mieszkańców ściągać tego co się da. Powinniście tak jak w innych gminach 
ustalić przyzwoitą stawkę. Przez 30 lat będąc rolnikiem, przekształciłam swoje gospodarstwo. 
Dzięki decyzjom radnych muszę oddać 120 tys. zł za swoje działki, ale dopiero za 5 lat. Nie wiem 
czy doczekam.
P.Barbara Talaśka -  Pani Przewodnicząca – była Pani kiedyś nauczycielem. 28 lat pracy ma jako 
nauczyciel. Prawdopodobnie już nie pracuje. Pani również pracowała w licznych klasach. To jest 
żałosne co Pani mówi. Kiedy były liczne klasy , ale były a,b,c,d. Teraz mamy inne czasy, jest niż . 



Dlatego to jest żałosne, że Pani jako były nauczyciel powinna stanąć w obronie nas, oświaty, ma 
Pani inne zapatrywania . 
Pan Spisak – zwrócił z prośbą, aby wystąpiono do Powiatu w sprawie zmiany kwalifikacji 
odśnieżania . Odniósł się do dożynek gminnych organizowanych w Gminie. Dożynki powinny 
odbywać się  centralnie z udziałem naszego księdza i nigdy nie będę jeździł na pobocza.
Następna sprawa – na zjeżdżalnię mamy wydać 400 tys. zł, czy nie lepiej środki te przeznaczyć w 
obiekt na ul. Cisowej?
Wójt Gminy -  ustosunkowała się do kilku pytań . Odnośnie dożynek -  na spotkaniach z sołtysami, 
pada propozycja, który z sołtysów chciałby zorganizować dożynki, oczywiście przy wsparciu 
Urzędu i GOK-u. Okazuje się, że od 3 lat p. Holza jest chętna do zorganizowania w swoim 
sołectwie dożynki gminne. 
Jeśli chodzi o odśnieżanie – Pana wniosek zgłosimy do Starostwa. 
Jeśli chodzi o oświatę -  gdzie Państwo byli, kiedy kilka lat temu w Gimnazjum drzwi były 
pozabijane deskami, gdzie zamiast muszli toaletowych były same otwory. Na Uhlenberga okna były 
pozabijane dyktą. Gdzie Państwo byli wtedy? 
Kilka osób mówiło jednocześnie.
Pani Sliżewska – skierowała pytanie do p. wójt -  co Pani zrobiła kilka lat wstecz?
Przewodnicząca Rady Gminy -  podziękowała za wypowiedź.
Kilka osób mówiło jednocześnie.
P. Borkowska -   kilka lat nie było tego czy tamtego, owszem nie było, gdyż dyrektor gimnazjum 
tych pieniędzy nie otrzymywała, co obecna dyrektor otrzymuje.
Wójt Gminy -  dodała, że jest nieprawdą, że Gmina nie myśli o dzieciach, o inwestycjach w 
szkołach. Pamiętacie Państwo rozbudowę szkoły w Trzepowie. Nikt inny jak p. Przybycień był 
przeciw tej rozbudowie.
Przewodnicząca Rady Gminy -  dziękuję Państwu za dyskusje i sądzę, że wyczerpaliśmy zasób 
kąśliwości i energii, mocy i niemocy. Proponuje przejść do następnego punktu obrad – wnioski i 
oświadczenia radnych.
Ad . 8. Wnioski i oświadczenia radnych.
P. A. Przybycień -   p. Przewodniczącą powinna powstrzymać się przed 
złośliwościami,kąśliwościami. Apeluje, aby nie robiła Pani takich rzeczy.

ad.9. Przewodnicząca Rady Gminy -   zakończyła obrady XXX zwyczajnej sesji Rady Gminy, 
dziękując obecnym za przybycie.
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G. Pożoga 


